
Technische vragen raadsvergadering 25 juni 2020
Beschikbaarstelling krediet bouw zwembaden in Sint-Oedenrode en Veghel
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. Wat is het huidige energieverbruik en wat zijn de huidige energiekosten 

van de zwembaden in Veghel en Sint-Oedenrode, en wat is de inschatting 
voor de nieuwe zwembaden?

Van het zwembad in Veghel zijn geen 
energiekosten/exploitatiegegevens beschikbaar. De 
energiekosten van het zwembad in Sint-Oedenrode 
bedroegen in 2019 € 30.981 (elektra) + € 75.245 (gas) 
= € 106.326. Door Drijver en Partners zijn de 
energiekosten van het voorgestelde nieuwe zwembad 
geraamd op € 114.300 (elektra). Hierbij is geen 
rekening gehouden met het effect van de 
verduurzamingsmaatregelen, waaronder de opbrengst 
van de ruim 500 zonnepanelen die geplaatst worden. 
De werkelijke energiekosten van het nieuwe zwembad 
zullen naar verwachting lager zijn dan de 
energiekosten in het huidige zwembad.

2. In de begroting stond dat zwembad de Neul volledig afgeschreven was. In 
het voorstel staat dat nog een boekwaarde van 256.350 euro afgeboekt 
moet worden. Waarom is deze boekwaarde niet nul?

In de begroting 2020 staat vermeld dat het zwembad 
technisch is afgeschreven (versleten is). Economisch 
afschrijven (afboeken dat de boekwaarde) geschiedt 
op basis van de boekwaarde die is opgenomen in de 
Staat van Activa. Deze bedroeg op 1 januari 2019 € 
256.000 en op 1 januari 2020 € 219.000.

3. De kosten van 1 jaar sluiten zijn voornamelijk personeelskosten. Kunnen 
deze mensen niet op een andere werkplek ingezet worden?

De medewerkers van zwembad De Neul zullen zoveel 
als mogelijk bij de andere zwembaden (ook in Veghel) 
en eventueel voor de binnensportaccommodaties 
worden ingezet. Tevens worden zoveel mogelijk 



verlofuren opgenomen en worden opleidingen en 
trainingen georganiseerd 

4. In het voorstel staat dat de mogelijkheid voor Riothermie nog wordt 
onderzocht. Wordt hier gekeken naar winning van warmte uit rioolwater of 
oppervlaktewater?

Onderzocht wordt of het rendabel is om warmte uit 
rioolwater te kunnen gebruiken en of elektriciteit 
opgewekt kan worden met turbines in 
oppervlaktewater. De installaties van de zwembaden 
worden hierop voorbereid.

5. Over welke bedragen wordt de 4% onvoorzien gerekend? Als we dat 
berekenen over de bedragen die in de tabel op blz. 3 erboven staan 
komen we op andere bedragen.

De kosten voor onvoorzien zijn berekend over de 
aannemerskosten (inclusief opties) voor het zwembad 
vermeerderd met de totale bijkomende kosten. 

6. Bij de bouw zwembad Veghel wordt ook direct de parkeerproblematiek 
meegenomen die speelt in het centrum. Wat maakt het dat dit bedrag van 
EUR 812.500,- in het krediet bouw zwembaden wordt meegenomen en 
niet vanuit budget RO/Verkeer? Indien dit bedrag namelijk niet uit dit 
krediet maar uit die gelden die hiervoor zijn bestemd, bestaat de 
mogelijkheid om toch een doelgroepenbad van 15 x 10 meter te 
realiseren.

Er is een locatiestudie gedaan naar mogelijke locaties 
voor het nieuwe zwembad in Veghel. De huidige 
locatie was de enige waarvan de grond in eigendom 
was van de gemeente. De kosten die gereserveerd 
waren voor de aankoop van grond worden nu 
aangewend voor de aanleg van de noodzakelijke 
parkeervoorzieningen.

7. Is het college ermee eens dat een doelgroepenbad van 15 x 10 van 
grotere toegevoegde waarde is voor de gebruikers en daarmee exploitatie 
verbeterd? Zo ja, waarom wel? Zo nee, waarom niet?

Een doelgroepenbad van 15x10 geeft iets meer 
mogelijkheden voor gebruikers, maar zal niet leiden tot 
noemenswaardige exploitatieverbeteringen. Er zullen 
immers niet meer doelgroepen tegelijk van het bad 
gebruik kunnen maken. 
Anderzijds brengt de aanpassing € 500.000 aan extra 
kosten met zich mee, te weten: voor 2 zwembaden het 
vervallen van de € 146.000 in verband met de 
verkleining van het bad, vermeerderd met de kosten 
die nodig zijn voor de aanpassing van het gebouw 
(ongeveer € 90-100.000) omdat de aannemer in zijn 
minderprijs niet alleen het bad heeft verkleind maar 
ook het gebouw daarop heeft aangepast. 



Lokaal 1. Waarom komen de totale kosten van de parkeervoorziening bij de 
gemeente te liggen? Of is er een bijdrage van de Aldi in deze bij komende 
kosten/voorziening?

De kosten van de parkeervoorziening komen niet 
volledig bij de gemeente te liggen. De Aldi heeft een 
koopovereenkomst met de huidige eigenaar van het 
vastgoed. Voor de herontwikkeling van de supermarkt 
kunnen zij daarmee ‘op eigen terrein’ in hun 
parkeerbehoefte voorzien. Met Aldi  worden afspraken 
gemaakt over de feitelijk realisatie van het 
parkeerterrein en om de eigendomssituatie in 
overeenstemming te brengen met de nieuwe plannen.

2. Door de bouw van een nieuwe supermarkt komen er meer vierkante 
meters detailhandel in het centrum van Veghel, terwijl er een forse 
krimpopgave ligt. Worden de vierkante meters detailbestemming van de 
huidige Aldi en wellicht nog meer als de Aldi groter wordt, onttrokken aan 
de detailhandel? Zo ja, hoe wordt op voorhand geborgd dat dit ook 
daadwerkelijk gebeurt? Heeft Aldi hierover al overeenstemming met de 
pandeigenaar?

Eén van de voorwaarden om verplaatsing van de Aldi 
te onderzoeken was dat de huidige 
detailhandelsbestemming op de locatie wordt 
gesaneerd. Het verwijderen van de 
detailhandelsbestemming van de huidige locatie wordt 
geborgd door de nieuwvestiging en sanering in 
hetzelfde bestemmingsplan op te nemen. De extra 
meters detailhandel zijn nodig voor de landelijke trend 
van schaalvergroting van supermarkten. Deze geringe 
toename is afgestemd in de regio. Zowel de 
omliggende gemeenten als de provinciale 
retailcommissie detailhandel hebben hierover een 
positief advies gegeven.

SP 1. Ondanks de toezegging hebben wij de presentatie van de beeldvormede 
avond nog niet gezien. Dus ook niet de situatieschets m.b.t. parkeerdek.
Aldi en zwembad zitten er al jaren. Blijven er straks ook. Tot nu toe geen 
probleem. Maar straks blijkbaar wel.
Wat is het op te lossen parkeerprobleem? 
Hoe is dat probleem ontstaan in de nieuwe situatie?
Is hier geen sprake van een deal met de Aldi, “in ruil” voor het langer open 
houden van het zwembad? 

In het gebied Stadhuisplein en Vlas en Graan spelen 
tegelijkertijd verschillende ontwikkelingen. Elk met een 
eigen parkeeropgave. Het gaat om:
• de verplaatsing en uitbreiding van de Aldi;
• de kwaliteitsverbetering van Stadhuisplein en Vlas 

en Graan (herinrichting openbare ruimte);
• de vernieuwbouw van het zwembad. 



Hoe past een krediet van ruim acht ton voor parkeren, binnen een budget 
voor nieuwbouw zwembaden?

Aldi heeft een koopovereenkomst met de eigenaar van 
het zwembad en de bijbehorende gymzaal. De Aldi kan 
daarmee op eigen terrein voldoen aan de 
parkeerbehoefte van de nieuwe supermarkt. Met de 
Aldi worden afspraken gemaakt zodat de 
parkeerplaatsen in eigendom komen van de gemeente, 
waardoor deze niet alleen ten goede komen aan de 
Aldi maar voor alle centrumbezoekers. Het restant van 
de parkeerplaatsen op maaiveld beoogden wij in te 
zetten voor de ruimtelijke kwaliteitsverbetering van het 
Stadhuisplein en Vlas en Graan. Later bleek het 
wenselijk om ook het zwembad voor het centrum te 
behouden. Hierdoor resteert op maaiveld  onvoldoende 
ruimte voor alle ontwikkelingen samen. Op maaiveld is 
er overigens ook onvoldoende ruimte om in de 
parkeerbehoefte Aldi en zwembad samen te voorzien. 
Daarbij is het niet wenselijk de beoogde herinrichting 
voor het Stadhuisplein en Vlas en Graan los te laten en 
parkeren op maaiveld in de omgeving uit te breiden: 
deze hebben namelijk een negatief effect op de 
beleving van de openbare ruimte, mogelijkheden voor 
een klimaatbestendige inrichting en de beoogde 
kwaliteitsverbetering. Vandaar dat de oplossing is 
gezocht in een gebouwde voorziening voor de 
parkeerplaatsen van het zwembad, boven de (toch al) 
te realiseren parkeerplaatsen.
Er is een locatiestudie gedaan naar mogelijke locaties 
voor het nieuwe zwembad in Veghel. De huidige 
locatie was de enige waarvan de grond in eigendom 
was van de gemeente. De kosten die gereserveerd 
waren voor de aankoop van grond worden nu 



aangewend voor de aanleg van de noodzakelijke 
parkeervoorzieningen. Deze voorzieningen hebben 
zoals hiervoor aangegeven een functie voor het totale 
Veghelse centrum.

2. Kunt u de presentatie van de beeldvormende avond, toevoegen aan de 
raadsstukken?

Presentatie is op Ibabs geplaatst

Hart 1. Er wordt onderzoek gedaan naar riothermie. Dit vergt een aanpassing van 
het rioleringsstelsel, omdat er speciale rioleringsbuizen hiervoor nodig zijn. 
Is het college voornemens om het rioleringsstelsel aan te passen in 
Meierijstad?

In het door de raad vastgestelde VGRP zijn budgetten 
hiervoor gereserveerd. Inmiddels is een onderzoek 
naar de mogelijkheden en het terugverdienmodel 
uitgezet. Als het vooronderzoek uitwijst dat aanpassing 
van het riool nodig is, of dat een andere methode beter 
geschikt is, zal dit budget (ook vast gesteld in het 
VGRP) beschikbaar komen voor het project. 
Op dit moment wordt nog onderzocht of 
energiewinning (warmte) uit het bestaande 
nabijgelegen rioolnetwerk perspectief biedt. Op 
technisch vlak en later eventueel qua businesscase. 
Pas wanneer daar duidelijkheid over bestaat is het 
wenselijk om over eventuele aanpassingen van het 
riool een besluit te nemen. 

2. Past het plan, wat betreft de Aldi in Veghel, in de centrumvisie van dat 
dorp?

Voor de herstructurering van het centrum van Veghel 
is, als vervolg op de Centrumvisie uit 2018, de “Visie 
herstructurering centrum Veghel” opgesteld. Deze visie 
is op 7 november 2019 vastgesteld door uw 
gemeenteraad. De verplaatsing van de Aldi is in de 
visie en de voorbereiding daarop als ‘gegeven’ 
meegenomen. Aanvullend daarop: op basis van de 
“Visie herstructurering centrum Veghel” had 
herhuisvesting van het zwembad om en nabij het 
centrum prioriteit. Daarom is (in samenspraak met 



onder meer DTNP en het centrummanagement) een 
integraal plan ontwikkeld, grotendeels op het eigendom 
van de Aldi, met daarin de supermarkt, een nieuw 
zwembad en een parkeerdek. Door deze ontwikkeling 
ontstaat de kans om een kwaliteitsverbetering te 
bewerkstelligen voor het omliggende openbaar gebied. 
De positieve effecten van dit totaalplan schatten we 
hoger in dan de negatieve effecten van (het beperkt 
aantal) extra supermarktmeters. Het plan sluit daarmee 
aan op de ‘Visie herstructurering centrum Veghel.

3. Uit vakliteratuur blijkt dat de bedachte sedumdaken in de praktijk nogal 
eens tot problemen en reparaties leiden. Mocht dat onverhoopt het geval 
zijn, wie betaalt de kosten daarvan? Als ze voor rekening zijn van de 
gemeente: is hiervoor, bijvoorbeeld in de meerjarenplanning van het 
onderhoud, rekening gehouden?

Het kleine en groot onderhoud voor het gehele gebouw 
is voor een periode van 25 jaren een 
verantwoordelijkheid van de aannemer. Voor dit 
onderhoud – inclusief de sedumdaken - heeft hij 
ingeschreven. Met de onderhoudskosten is in de 
gemeentebegroting rekening gehouden. Alles moet 
volgens het MJOP worden uitgevoerd. De vergoeding 
voor het klein onderhoud wordt jaarlijks aan hem ter 
beschikking gesteld. Vergoedingen voor groot 
onderhoud moeten bij de gemeente worden 
aangevraagd.


